
مومنی برگشت
محمد مومنی در جلسه هیأت مدیره 
استقلال شرکت کرد! عضو مستعفی 
هیأت مدیره استقلال که گفته 
می شد با آجورلو آمده و قصد ندارد 
با مدیرعامل جدید استقلال کار 
کند؛ اما روز گذشته در نشست 
هیأت مدیره استقلال شرکت کرد. 
البته حضور این عضو مستعفی 
به معنای آن نیست که تغییراتی 
در هیأت مدیره استقلال صورت 
نمی گیرد و به طور حتم یکی از 
پیشکسوتان استقلال به زودی به 
جمع استقلالی ها اضافه می شود. 
اما تا اینجای کار فعلاً بدون تغییر 
هیأت مدیره استقلال با حضور 
مدیرعامل جدید جلسه ای برگزار 
کرد. استقلال این روزها به یکی 
از بدهکاران بزرگ مالی تبدیل 
شده است و پرونده مالی مربیان و 
بازیکنان خارجی استقلال آنقدر روی 
دوش استقلالی ها سنگینی کرده که 
جلسه ای را چندی پیش با وزیر ورزش 
برگزار کردند تا راهکاری برای این 
پرونده های مالی استقلال پیدا کنند.

 
دی؛ ماه سرنوشت ساز

طبق تصمیم سازمان لیگ از هفده 
دی ماه فصل نقل و انتقالات لیگ 
برتر شروع می شود و تیم های لیگ 
برتری برای رفع ضعف های خود باید 
به فکر خرید بازیکن جدید باشند. 
با توجه به بازی های اخیر استقلال 
و نظر کارشناسان استقلال به یک 
هافبک بازیساز برای ادامه لیگ نیاز 
دارد و این هافبک با نظر ساپینتو باید 
خارجی باشد اما پرونده بدهی های 
استقلال اجازه مانور دادن این تیم 
در فصل نقل و انتقالات را نمی دهد!

 
بازهم بمبی  به نام مسی

علی فتح الله زاده به استاد بمب 
ترکاندن معروف است. خیلی ها 
معتقدند که فتح الله زاده چون فردی 
از جنس رسانه است می داند چطور 
و کجا چه حرف هایی بزند که ورق 
را برای تیمش برگرداند. بزرگترین 
بمبی هم که مدیرعامل استقلال در 
طول کار خود ترکاند آوردن مهدی 
ز پرسپولیس به  هاشمی نسب ا
استقلال بود. هاشمی نسب در دوران 
اوج خود به استقلال آمد و همین 
نکته از فتح الله زاده بین هواداران 
یک قهرمان ساخت. مدیرعامل 
استقلال با این کار توانست به خوبی 
اردوی رقیب را به هم بریزد. اما 
انگار فتح الله زاده با آن روزهای اوج 
خود فاصله گرفته است و شاید 
بمب هایی که قرار است بترکاند در 
زمان درستی نیست، البته اخیراً بمب 
آقای مدیرعامل بیشتر به اغراق بزرگ 
خبری شبیه است تا واقعیت. وقتی 
فتح الله زاده از آوردن مسی صحبت به 
میان می آورد نه تنها مخاطب فوتبال 
او را باور نمی کند بلکه این روزها 
حرف های آقای مدیرعامل با موجی  از 
مخالفت و انتقاد مواجه شده است. 
اینطوری شاید فتح الله زاده دیگر 
هوس بمب ترکاندن به سرش نزند.

 zخبر

گابریل پین

جدیدترین شاکی آبی ها

باشــگاه اســتقلال در هفته گذشــته انواع و اقسام اتفاقات را به چشم خود 
دید. پس از تغییرات مدیریتی باشگاه، بحث بدهی ها پیش آمد که آبی ها 
باید در 10 روز یک میلیون و 400 هزار یورو بدهی استراماچونی را پرداخت 
کنند. حالا در جدیدترین شــکایت گفته می شــود  باشــگاه هنوز پاداش 60 
هــزار یورویــی گابریــل پیــن را پرداخــت نکرده  اســت و باید ایــن مبلغ را هم 

بــه جمع بدهی آبی پوشــان اضافه کرد.

استقلال

محل بازی با هوادار مشخص شد

اســتقلال در آخریــن بــازی خود قبــل از تعطیلات جام جهانــی باید در هفته 
یازدهــم بــه مصاف هــوادار برود. در این بازی که هوادارها میزبان هســتند 
بــر ســر مــکان برگــزاری ابهاماتــی وجود داشــت. با اعــلام علی طهماســبی، 
سرپرســت هــوادار بــازی قطعاً در ورزشــگاه دســتگردی برگزار خواهد شــد 
و خبــری از بــازی در آزادی نخواهــد بــود. بــا وجــود عــدم حضــور هــواداران 
دلیل اصرار هوادارها در ورزشــگاه ناهموار دســتگردی مشــخص نیســت.

لئوناردو پادوانی

اولین میهمان ویژه جشن قهرمانی

آبی پوشــان فصل گذشــته قهرمان بدون باخت لیگ لقب گرفتند و این فصل نیز 
بــه دنبــال تکــرار موفقیت خود هســتند. علی فتح اللــه زاده که بــه تازگی مدیریت 
استقلال را بر عهده گرفته است اعلام کرده از هیچ تلاشی برای کسب دوباره این 
عنــوان دریــغ نخواهــد کرد و قول داده اســت که در صورت قهرمانــی آبی ها اولین 
میهمــان ویــژه او لئونــاردو پادوانــی مدافع ســابق آبی ها باشــد. پادوانــی در دوران 
بازی برای اســتقلال دچار مصدومیت شــد و توانایی راه رفتنش را از دســت داد.

از کمپ آبی
استقلال 4

 zگزارش

حضــور اســتقلال در لیــگ قهرمانــان 
آســیای فصــل بعــد قطعــی نیســت و 
ایــن باشــگاه تــا زمانی کــه نتواند مجوز 
حرفه ای را به دســت آورد، قادر نیست 
به عنــوان نماینــده فوتبال ایران در این 
عرصــه حضــور یابد. در این راســتا طی 
یکــی، دو مــاه اخیر خبرهــای متعددی 
دربــاره موضــوع حضــور اســتقلال در 
لیــگ قهرمانــان آســیا مطــرح شــده 
اســت. برخی جریان ها که به اطلاعات 
دقیق تری وصل بودند از قطعی نبودن 
حضــور اســتقلال در لیــگ قهرمانــان 
آســیا صحبــت به میان آوردنــد و برخی 

نیــز خبــر حضــور قطعــی اســتقلال در 
لیــگ قهرمانــان را منتشــر کردنــد کــه 
البتــه ایــن خبــر صحــت نــدارد و حتــی 
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال نیــز در 
صحبت هــای تــازه خود به این موضوع 
اشــاره کــرده کــه حضــور اســتقلال در 
لیــگ قهرمانــان آســیای فصــل بعــد 
تــا 90 درصــد قطعــی اســت. همیــن 
جملــه کافــی اســت تا بــاور کنیــم هنوز 
رفتن اســتقلال به رقابت های آســیایی 
قطعی نشــده است و این باشگاه برای 
آنکــه مجــوز حضــور در ایــن بازی هــا 
را بــه دســت آورد بایــد اســناد خــود 

را همان طــور کــه خواســته شــده بــه 
متولیــان صدور مجوز حرفــه ای انتقال 
دهــد. فتح اللــه زاده در این بــاره چنین 
گفتــه اســت: »بــه احتمــال 90 درصــد 
مشــکل اســتقلال بــرای حضــور در 
لیــگ قهرمانــان آســیا حــل می شــود. 
مــا نســبت به پرســپولیس برای حضور 
در آســیا ارجحیــت داریــم چــون فصــل 
گذشــته قهرمــان شــدیم.« البته اینکه 
مدیرعامــل باشــگاه اســتقلال مدعــی 
شــده باشــگاهش نســبت بــه رقیــب 
ســنتی بــرای حضــور در آســیا ارجحیت 

دارد، حرفــه ای نیســت.

فتح الله زاده هم تأیید کرد

 قطعــــی نبودن حضور استقلال
در لیگ قهرمانان آسیا

یکــی از دغدغه هــای بــزرگ ایــن روزهــای 
ســران اســتقلال دریافــت مجــوز حرفــه ای 
بــرای حضور در رقابت های آســیایی اســت. 
یکــی از حســرت های فصــل گذشــته آبی ها 
حذف از لیگ قهرمانان آسیا بود. شاگردان 
آمــاده فرهاد مجیدی که در لیگ بیســت و 
یکم بدون باخت قهرمان شــدند از حضور 
در رقابت هــای آســیایی محــروم بودنــد. 
یکــی از افــرادی کــه بیشــترین ضــرر را در 
ایــن بین کرد سیدحســین حســینی بود. 
حســینی فصل گذشــته 18 کلین شــیت 
بــه نام خود زد و بهتریــن روزهای دوران 
حرفه ای خودش را پشت سر گذاشت. 

سیدحســین که تاکنون 55 کلین شــیت در 
تاریــخ اســتقلال به نــام خود زده اســت این 
فرصــت را از دســت داد کــه تعــداد کلیــن 
شــیت هایش را در بازی های آسیایی بیشتر 
کنــد. در صــدر لیســت ســیدمهدی رحمتی 
حضــور دارد کــه با 94 کلین شــیت رکورددار 
باشــگاه استقلال است. قطعاً اگر استقلال 
فصــل گذشــته در آســیا حضــور داشــت 
حســینی فرصــت ایــن را داشــت کــه کلیــن 
شیت های بیشتری به نام خود بزند. انتظار 
مــی رود حــالا شــماره یک آبی ها دو الی ســه 
فصــل بــرای رســیدن به رکــورد ســیدمهدی 
رحمتی و تاریخ ســازی فاصله داشــته باشد.

رکوردزنی به تعویق افتاد

 حذف از آسیا
به حسینی هم لطمه زد
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کاظــم اولیایــی، مدیرعامــل ســابق باشــگاه اســتقال و یکــی از کارشناســان در بخــش صــدور مجــوز حرفــه ای بــر این باور اســت که اســتقال و پرســپولیس برخــاف وعده هایی کــه اخیراً داده شــده نه تنها به کســب مجوز 
حرفــه ای نزدیــک نیســتند بلکــه از مجــوز حرفــه ای دور شــدند و خطــر حــذف دوبــاره از آســیا محســوس اســت و بــه احتمال زیــاد این دو باشــگاه باز هم در آســیا حضور نخواهند داشــت.

باشگاه استقلال به تازگی 
دستخوش تغییراتی در سطح 

مدیریت شده است. آجورلو رفت 
و فتح الله زاده آمد.

وقتــی کســی را مدیرعامــل باشــگاه 
اســتقلال می کننــد کــه بــا فضــای ایــن 
باشگاه آشنایی ندارد، آخرش می شود 
آجورلــو! ایشــان وقتــی مدیرعامــل 
اســتقلال شــد وعده هــای چنــد ده 
هزارمیلیــاردی مــی داد امــا بــا بدهــی 
باشــگاه را تــرک کــرد. اعتقــاد مــن 
همیشــه ایــن بــود مدیــری بــر مســند 
کار باشــد کــه فضــای ایــن باشــگاه را 
بشناســد. بایــد بــا دقــت مدیرعامــل 
انتخــاب کنیــم. آجورلــو در ایــن مــدت 
فقــط هزینه هــای باشــگاه اســتقلال را 
بــالا بــرد. بــه نظــر مــن برکنــاری آجورلو 

یــک لطــف بــزرگ بــه او بــود.
درباره مسائل مالی هم ابهام های 

بسیاری مطرح می شود.
اینکــه میلــی شــده باشــد را مــن خبــر 
ندارم. اما اگر حیفی شــده باید بررســی 
شــود. الان مســأله اســتقلال رفتــن 
بــه بــورس اســت. آقــای قربانــزاده و 

دوســتانش کمیتــه تشــکیل داده انــد 
کــه ایــن دو باشــگاه خصوصــی شــوند. 
مــن موافــق خصوصی ســازی هســتم 
و قبــل از انتخابــات ریاســت جمهــوری 
هــم بــه آقــای رئیس جمهور گفتــم اولاً 
وزیــر ورزش ورزشــی باشــد و در ثانــی 
دو باشــگاه اســتقلال و پرســپولیس 
خصوصــی شــوند. درخواســت این بود 
بحــث ورزش حرفــه ای از کمیســون 
فرهنگــی جــدا شــود. اعتقــادم ایــن 
اســت کــه ورزش حرفه ای یک شــغل و 
بیزینس است اما وقتی این دو باشگاه 
بــه بــورس رفتنــد به قــول معــروف آنجا 

»فردیــن بــازی« شــد!
به نظر می رسد روند خصوصی سازی 

آن طور پیش نمی رود که منجر به 
سوددهی شود.

مــردم ســهام خریدند تا ســود کنند اما 
بخشــی هزینــه بدهی ها شــده اســت. 
البته قانون اجازه داده بخشی را هزینه 
بدهی هــا کنند. بخشــی هم رفته بانک 
و اســتقلال از آن وام گرفته و باید همه 
اینهــا بــا ســود برگــردد. ســؤال مــن این 
اســت باشــگاهی  کــه ســودده نیســت 

چطــور می تواند در بــورس زنده بماند؟ 
آیا ســهام باشــگاهی که بدهکار اســت 
رشــد می کنــد؟ آقایــان اخیــراً در کیش 
دیده شــدند و آنجا نمایشــی به پا شــد 
امــا ایــن مســیر غلــط اســت و نیــاز بــه 

کارشناســی دقیق تــر دارد.
با شرایط موجود آیا در روند کسب 

مجوز حرفه ای برای حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا خللی ایجاد 

خواهد شد؟
می خواهــم ایــن حــرف را بــدون تعارف 
بزنــم. اســتقلال و پرســپولیس نــه تنها 
بــه کســب مجــوز حرفــه ای نزدیــک 
نیســتند بلکــه از مجــوز حرفــه ای دور 
و دورتــر شــده اند. دوســتانی کــه وعده 
قهرمانــی در آســیا و ســتاره ســوم را  
می دهنــد قــدری اطلاعــات خــود را بــه 
روز کننــد. شــعار ندهیــم. آیــا واقعــاً از 
قوانیــن اطلاعــات دقیــق داریــم؟ مــن 
می خواهــم یک هشــدار بــزرگ بدهم. 
بــه وزیــر ورزش. بــه رئیس فدراســیون 
فوتبــال. بــه مدیــران دو باشــگاه. بــه 
جامعــه رســانه ای کشــور. ایــن راه کــه 
می رویم مســیر کســب مجــوز حرفه ای 

نیســت و خیلی بعید اســت که این بار 
هم مدارک دو باشگاه تأیید شود. باید 
نواقــص برطــرف شــود. فقــط همیــن.

چه نواقصی وجود دارد؟
شــما نــگاه کنیــد مدیر ورزشــگاه آزادی 
کــه ورزشــگاه اختصاصــی دو باشــگاه 
استقلال و پرسپولیس است مصاحبه 
می کنــد و علنــاً می گویــد ورزشــگاه 
آزادی فرســودگی هایی دارد کــه بایــد 
ترمیــم شــود. در عیــن حــال مدیــران 
دو باشــگاه در روزهــا و هفته هــای 
اخیــر بارهــا دربــاره بدهی هــای خــود 
گفته انــد. در همیــن حــوزه اســتقلال 
چند روز اســت که فقط بحث بدهی ها 
مطرح می شــود. از شــما سؤال می کنم 
اگــر چنــد وقــت دیگــر بــه مــا گفتنــد 
ورزشــگاه محــل برگــزاری بازی هــای 
اســتقلال و پرســپولیس را معرفــی کــن 
ما کجا را معرفی کنیم؟ ورزشــگاهی که 
مشــکل دارد و هنــوز ایراداتش برطرف 
نشــده است؟ یا باشــگاهی که بدهکار 
اســت و خــود مدیرانــش بــه آن اعتراف 
کرده انــد؟ مــا چطــور ایــن مصاحبه هــا 
را روتــوش کنیــم و اطلاعــات دیگــری را 

به کنفدراســیون فوتبال آســیا بدهیم؟ 
مــن بــه شــما عــرض می کنــم کــه بایــد 
تســویه حســاب مالــی و مالیاتــی شــود 
نــه اینکــه بدهی هــای ایــن دو باشــگاه 
در کمســیون ها دســت بــه دســت 
شــود. این راهش نیســت. من از آقای 
فتح اللــه زاده می خواهــم به جای وعده 
قهرمانــی آســیا ابتــدا ایــن مشــکلات را 

برطــرف کننــد.
فتح الله زاده و ساپینتو می توانند 

زوج موفقی را در لیگ تشکیل 
دهند؟

بــرای ارزیابــی عملکــرد فتح اللــه زاده 
نبایــد عجلــه کــرد. باید بــه او زمان داد. 
همــان طــور که بایــد عملکرد ســاپینتو 
را بعــد از یــک فصــل مــورد ســنجش 
قــرار دهیــم. نبایــد گذشــته افــراد را 
مــلاک ســنجش قــرار دهیــم. در حوزه 
ورزش ایــن روش قابــل قبــول نیســت. 
بایــد ببینیــم در آینــده چــه اتفاقاتی رخ 
خواهــد داد. امیدوارم همکاری این دو 
در باشــگاه اســتقلال بــا دادن فرصــت 
مناســب منتج به موفقیت در باشــگاه 

بــزرگ و مردمــی اســتقلال شــود.

 ستاره سوم؟
دوستان فقط شعار می دهند

کاظم اولیایی: 
استقلال و 

پرسپولیس 
امسال هم به 
آسیا نمی روند

مردم سهام خریدند 
تا سود کنند اما 

بخشی هزینه 
بدهی ها شده است. 

البته قانون اجازه 
داده بخشی را هزینه 

بدهی ها کنند. 
بخشی هم رفته 

بانک و استقلال از آن 
وام گرفته و باید همه 

اینها با سود برگردد. 
سؤال من این 

است باشگاهی  که 
سودده نیست چطور 

می تواند در بورس 
زنده بماند؟ آیا سهام 
باشگاهی که بدهکار 

است رشد می کند؟ 
آقایان اخیراً در کیش 

دیده شدند و آنجا 
نمایشی به پا شد اما 
این مسیر غلط است 
و نیاز به کارشناسی 

دقیق تر دارد


